
 

Folketingshøring om sommerpakken den 24. feb. 2021 

Færgesekretariatets indlæg på høringen i regi af Folketingsudvalget for Landdistrikter og Øer 24. februar 

2021: 

 

- overordnet har sommerpakkerne været en klar succes, som gav god opmærksomhed og fokus på øerne 

og færgerne 

- også både genvejsfærgerne og de større ø-kommunefærger nød godt af forskellige dele af ordningerne 

- alene for Færgesekretariatets færger til småøerne steg passagertallet i runde tal til det dobbelte 

- grundlæggende ønsker vi dog gennemførelsen af det fulde Landevejsprincip, som giver god 

forudsigelighed og en fast prisstruktur 

- hvis det ønskes at foreslå fornyede sommerpakker også i 2021, så er det vigtigt, at der gives 

tilstrækkelige varsler til, at vi kan nå at tilpasse driften, færgernes kapacitet etc. 

- måske også omfattende lidt flere måneder end juli, august og september 

- erfaringerne med sidste års sommerpakker er, at færgerne reelt, selvom der opstod enkelte flaskehalse, 

har kapacitet til at klare opgaven 

- det viser også, at et fuldt Landevejsprincip, hvor der fortsat betales noget for overfarten, næppe vil lede 

til større kapacitetsudfordringer 

- det skal fortsat være muligt at begrænse eller undlade prisnedsættelser for køretøjer til de øer, som 

ellers kan blive for logistisk udfordrede 

- i den forbindelse er Landevejsprincippet til køretøjer og gratisbilletter til gående og cyklister måske ikke 

den dårligste løsning 

- endelig vigtigt at der ikke introduceres for meget administrativt besvær eller større 

revisoropgaver/udgifter end nødvendigt 
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